
 
Zápis a usnesení  
 

z 2. jednání Komise Zdravého města a místní Agendy 21 (KMA21) dne 9.1. 2017 

 
Termín jednání:      9.1.2017 v 1600 hodin 
Místo:            MěÚ – malá zasedací místnost 
 
Přítomnost dle prezenční listiny:  

Členové komise:  Miroslava Bláhová, Jindřich Horáček, Radek Míka,  Pavel Miklušák,  
   (přítomno 4, omluveni 6, neomluven 0) 
Tajemník komise: Alena Dodoková 

Hosté:    Kateřina Jandlová, FS Marjánek 
    
                                    
Program: 

 
1. Přivítaní a úvod 
2. Zhodnocení výsledků hlasování o ověření 10P z Fóra Zdravého města (analýza D21) 
3. Návrhy řešení ověřených 10P dle pořadí (pokračování z minula) 

 
 
Ad 1)  Přivítání a úvod,  

Pro nepřítomnost předsedu KMA21 převzala její vedení tajemnice. Přivítala přítomné a 
představila program jednání. 
 
Ad 2)  Zhodnocení výsledků hlasování o ověření 10P z Fóra Zdravého města (analýza 

D21) 
 

Tajemnice komise představila analýzu elektronického hlasování o ověření 10 P 
z listopadového Fóra Zdravého města. Všichni měli od 5.12. do 30.12. možnost vybírat z 19 
největších problémů/priorit města vzešlých z Fóra ZM 2016 šest, které považují za důležité a 
tři, které dle nich důležité nejsou. Tímto hlasováním se podařilo ověřit 8 z 10-ti největších 
problémů/priorit. Jsou to: 
 
Absence 24-hodinové pohotovosti a akutní nemocniční péče (výdej léků)  
Obnova původních lázeňských cest v lesích a lesoparcích a jejich údržba 
Vytvoření kulturního prostoru v lokalitě Arnika 
Zatraktivnění města pro mladší klientelu 
Špatný stav pavilonů pramenů a kolonády 
Rozšířit počet vlakových a autobusových spojů ML-Praha zejména ve večerních hodinách 
Zlepšení sítě cyklostezek ve městě 
Volnočasové aktivity a místo pro setkávání mladých (14-18 let) 
 
 
Ad 3) Návrhy řešení ověřených 10P dle pořadí (pokračování z minula) 

 

Na žádost členky KMA21 Ludmily Páterkové se jednání o pavilonech a lokalitě Arnika 
přesouvá na příští jednání, kterého se bude moci zúčastnit. 
 
Obnova původních lázeňských cest v lesích a lesoparcích a jejich údržba 



Jindřich Horáček řekl, že se problémem dlouhodobě zabývá a je nutné vytvořit koncepci např. 
Program obnovy cest v lesích, která bude obsahovat analýzu stavu, syntézu výsledků a návrh 
řešení. Analýza bude obsahovat zejména pasportizaci pozemků a majetků (mobiliáře), syntéza 
konstatuje kdo co vlastní a jestli jsou tam restituční nároky a odhadnou se náklady. Samotná 
rozvojová studie bude v rámci opatření obsahovat hlavně návrhy na jednání s Lesy ČR – na 
financování obnovy stezek jsou dotační tituly. Při návrzích opatření je vhodné spolupracovat s 
Karlovými Vary, město má vzhledem k své velikosti nadstandardní nabídku služeb 
(udržovaná veřejná zeleň, Symfonický orchestr a pod.), nelze financovat všechno. 
Pavel Miklušák navrhl, aby město vyčlenilo pravidelnou roční částku na obnovu původních 
stezek, nutno zainteresovat i další subjekty, Lesy ČR mají fond na obnovu stezek, ale nedá se 
použít tam, kde probíhá restituční spor . Navrhuje udělat směnu pozemků. Také navrhuje 
zaměřit se na „rychlá” řešení: například v okolí Lesního pramene, který zná, je park zcela 
zanedbán. Radek Míka navrhuje zaměřit se také na propagaci cest a spojit se s propagaci 
pramenů a lázeňství. Diskutující se shodli, že lesní cesty a vycházky byly tradiční součástí 
lázeňského program, ale v posledních letech postrádají návštěvníci výletní místa a chybí jim 
venkovní program. Jindřich Horáček ještě jednou zdůraznil potřebu koncepčního dokumentu 
při obnově. Odpovědnost za toto by měl převzít 2. místostarosta  - je to přesah do jeho 
odpovědnosti za UNESCO, kterou má nyní jako uvolněný krajský zastupitel. Pavel Miklušák 
upozornil na existující městský Fond památných míst a vyhlídek. Kateřina Jandlová uvedla 
Františkovy Lázně jako dobrý příklad toho, jak financovat obnovu stezek ze soukromé dotace 
(Nadace Proměny). 
 
Zatraktivnění města pro mladší klientelu 
Členové Komise se shodli na tom, že zima v Mariánských Lázních je atraktivní pro mladou 
klientelu, a proto je vhodné se zaměřit na udržování a zlepšování služeb v tomto období. 
Město je vlastníkem sjezdovek i golfu  - existuje studie z konce 80. let, kde bylo vypracováno 
spojení sjezdového areálu s běžeckým lyžováním - název Studie lyžařského areálu Krakonoš. 
Komise navrhuje, aby se tímto opětovně zabývala  rada města. Radek Míka zmínil svůj 
projekt Krakonošovy pohádkové stezky, který je zaměřen na mladou klientelu. Představil ho 
již před dvěma lety, ale projekt zapadl a zpětnou vazbu od města nedostal. Rovněž představil 
novou publikaci, která obsahuje příběhy o místních pramenech doplněné ilustracemi.  
 

 
Termín příštího zasedání : 30.1.2017 od 16:00 
 
Tajemnice komise jednání ukončila v 17:30 hod. 
 
Zapsala: Alena Dodoková, 9.1.2016  
 
Zápis ověřil člen KMA21 Jindřich Horáček. 
 
Tato aktivita je spolufinancována z prostředků Evropské unie. 

 


